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ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΩΝ 
ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

 
ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

 
Από τα πρακτικά της με αριθμό 17ης/2017 συνεδρίασης του Περιφερειακού Συμβουλίου το 
Σάββατο, 16 του μηνός Σεπτεμβρίου 2017 στην Ιθάκη. 
 
Αριθ. απόφασης 180-17/2017  ΠΕΡΙΛΗΨΗ: Προβλήματα Ιθάκης: Βιολογικός, 
αποχετευτικό, ακτοπλοϊκή σύνδεση με Κεφαλονιά – Πάτρα, έλλειψη νερού, μόλυνση των 
παραλιών, μείωση του τουρισμού το 2017 και λιμάνι Πίσω Αετού. 
 
Στην Ιθάκη, σήμερα ημέρα Σάββατο 16 Σεπτεμβρίου 2017 και ώρα 10:30 π.μ. συνήλθαν τα 
μέλη του Περιφερειακού Συμβουλίου της Περιφέρειας Ιονίων Νήσων που αναδείχθηκαν κατά 
τις εκλογές της 25ης Μαΐου 2014 και ανακηρύχθηκαν με την υπ΄ αριθμ.827/2014 απόφαση 
του Πολυμελούς Πρωτοδικείου Κέρκυρας, κατόπιν της υπ΄ αριθ. πρωτ.οικ. 76127/31519/8-9-
2017  πρόσκλησης του κ. Χρήστου Μωραΐτη, ως Προέδρου του Περιφερειακού Συμβουλίου 
Περιφέρειας Ιονίων Νήσων, σύμφωνα με την προαναφερθείσα απόφαση και σύμφωνα με τα 
προβλεπόμενα των άρθρων 165 και 175 του Ν.3852/2010. 
 
Παρόντες στη συνεδρίαση ήταν : 

1. Χρήστος Μωραΐτης του Γερασίμου, Πρόεδρος του Π.Σ. 
2. Γεώργιος Στασινόπουλος του Ιωάννη, Αντιπρόεδρος του Π.Σ. 
3. Αλέξανδρος Μιχαλάς του Διονυσίου 
4. Ιωάννης Φοντάνας του Νικολάου 
5. Διονύσιος – Φώτιος (Σάκης) Τσούκας του Παναγιώτη 
6. Διονύσιος Στραβοράβδης του Παναγιώτη 
7. Σπυρίδων Γαλιατσάτος του Μιχαήλ – Σωτηρίου 
8. Διονύσιος Μπάστας του Παύλου 
9. Σπυριδούλα – Σοφία Αγγουράκη του Δημητρίου  
10. Μαρίνα Μοσχάτ του Ευαγγέλου 
11. Ιωάννης Κουλούρης του Ανδρέα  
12. Λουκία Κατωπόδη του Αντωνίου  
13. Σπυρίδων Τσιντήλας του Χρυσοστόμου 
14. Σουσσάνα Πεφάνη του Αγγέλου 
15. Παναγιώτης Φιλίππου του Γεωργίου 
16. Θεόδωρος Καμπίτσηςτου Αναστασίου 
17. Γεώργιος Συγούρος του Αντωνίου 
18. Σπυρίδων Σπύρου του Πέτρου 
19. Θεόδωρος Βερύκιος του Δημητρίου 
20. Γεώργιος Τσιλιμιδός του Γερασίμου 
21. Γεώργιος Καλούδης του Νικολάου 
22. Χρύσανθος Σαρλής του Μιχαήλ 
23. Θεόδωρος Γουλής του Σπυρίδωνος 
24. Ιωάννης Κορφιάτης του Χαραλάμπους 
25. Αναστάσιος (Τάσος) Σαλβάνος του Στεφάνου 

 
 
Απουσίαζαν αν και κλήθηκαν οι Περιφερειακοί Σύμβουλοι:  
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1. Δημήτρης Μπιάγκης του Σπυρίδωνος, Γραμματέας του Π.Σ. 
2. Σπυρίδων Δραζίνος του Δημητρίου 
3. Κων/νος Γκούσης του Θεόδωρου 
4. Σπυρίδων Βλαχόπουλος του Βασιλείου 
5. Θεόδωρος Μπούκας του Ιωάννη 
6. Σταύρος Γρηγόρης του Γεωργίου 
7. Ανδρόνικος (Νικόλας) Βαλλιανάτος του Σωτηρίου 
8. Αικατερίνη Βαγγελάτου του Γερασίμου 
9. Νικόλαος Ποταμίτης του Βαπτιστή 
10. Ευστάθιος – Σωτήριος Κουρής του Σπυρίδωνος 
11. Παναγιώτης (Τάκης ) Μεταλληνός του Νικολάου 
12. Χαρίλαος Μαρκουτσάς του Διονυσίου 
13. Πραξιτέλης Σούνδιας του Δημητρίου 
14. Αλέξανδρος Δεσύλλας του Γεωργίου 
15. Κωνσταντίνος Τσιγγέλης του Χρήστου 
16. Χρήστος Άνθης του Κωνσταντίνου 
 

 
Διαπιστώθηκε ότι υπάρχει η νόμιμη απαρτία, επειδή σε σύνολο σαράντα ένα (41) 
Περιφερειακών Συμβούλων βρέθηκαν παρόντες  είκοσι πέντε (25) και ο Πρόεδρος κήρυξε 
την έναρξη της συνεδρίασης.  
 
Στη συνεδρίαση ήταν παρόντες ο Περιφερειάρχης Ιονίων Νήσων κ. Θεόδωρος Γαλιατσάτος, 
ο Αντιπεριφερειάρχης Λευκάδας κ. Θεόδωρος Χαλικιάς, ο Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. 
Κεφαλληνίας κ. Παναγής Δρακουλόγκωνας, ο Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. Ζακύνθου κ. 
Ελευθέριος Νιοτόπουλος και η Αντιπεριφερειάρχης Κέρκυρας κα Νικολέττα Πανδή. 
 

--------Παράλειψη----------- 
 

Στο σημείο αυτό ο Πρόεδρος του Περιφερειακού Συμβουλίου κ. Χρήστος Μωραϊτης 
λόγω απουσίας του Γραμματέα του Π.Σ. κ. Δημητρίου Μπιάγκη κάλεσε την 
Αντιπολίτευση να προτείνει στο Περιφερειακό Συμβούλιο για να εκτελέσει καθήκοντα 
Γραμματέα. Προτάθηκε ο Περιφερειακός Σύμβουλος κ. Αναστάσιος (Τάσος) 
Σαλβάνος του Στεφάνου. Καθήκοντα Γραμματέα του Περιφερειακού Συμβουλίου 
εκτελεί ο Περιφερειακός Σύμβουλος κ. Αναστάσιος (Τάσος) Σαλβάνος. 
 

--------Παράλειψη----------- 
 
 Θέμα 2ο  Η.Δ.: Προβλήματα Ιθάκης: Βιολογικός, αποχετευτικό, ακτοπλοϊκή σύνδεση 
με Κεφαλονιά – Πάτρα, έλλειψη νερού, μόλυνση των παραλιών, μείωση του 
τουρισμού το 2017 και λιμάνι Πίσω Αετού. 
 

-------Παράλειψη---------- 
 
Με την έναρξη της συζήτησης ο Περιφερειακός Σύμβουλος κ. Σπυρίδων Τσιντήλας 
εισηγήθηκε τα κάτωθι:  
 
 
 
 ΕΙΣΗΓΗΣΗ ΤΟΥ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΟΥ – ΕΠΑΡΧΟΥ ΙΘΑΚΗΣ  
ΣΠΥΡΟΥ ΤΣΙΝΤΗΛΑ ΜΕ ΘΕΜΑ: ΑΠΟΧΕΤΕΥΤΙΚΌ & ΒΙΟΛΟΓΙΚΟΣ ΙΘΑΚΗΣ  
Τον Απρίλιο του 2017 εισηγήθηκα στην 8η Συνεδρίαση του Περιφερειακού 
Συμβουλίου, το θέμα «Αποχετευτικό & Βιολογικός Ιθάκης». Κατά την 
συζήτηση του θέματος αναφέρθηκε ότι το πρώτο βήμα είναι η χωροθέτηση 
του έργου από τον Δήμο και εκεί σταμάτησε η συζήτηση.  
Για το θέμα τότε, είχα ζητήσει ενημέρωση από την Διεύθυνση Τεχνικών 
Έργων ΠΕ Κεφαλληνίας και έλαβα την τετρασέλιδη ενημέρωση που 



3 
 

επισυνάπτεται σήμερα στην εισήγηση του θέματος και από την οποία σας 
διαβάζω μόνο την τελευταία παράγραφο που αναφέρει τα κάτωθι 
συμπεράσματα:  
«Κατά την υπηρεσία μας το γεγονός ότι μέχρι σήμερα δεν έχει υλοποιηθεί ένα 
σύστημα διαχείρισης των λυμάτων στην Ιθάκη (αποχετευτικό και βιολογικός), 
οφείλεται κυρίως στο ότι δεν υποστηρίχθηκε από τις τοπικές δημοτικές αρχές 
και την τοπική κοινωνία, σταθερά και ενθέρμως κατά την πορεία του χρόνου, 
ένας συγκεκριμένος σχεδιασμός σχετικά με τη θέση του βιολογικού. Θα πρέπει 
επομένως πρωτίστως να καταλήξει η τοπική κοινωνία και τα τοπικά θεσμικά 
όργανα της Ιθάκης ως προς τη θέση της Εγκατάστασης Επεξεργασίας 
Λυμάτων, στη συνέχεια να καταρτιστεί μια ισχυρή νομικά Προγραμματική 
Σύμβαση μεταξύ της Περιφέρειας Ιονίων Νήσων και του Δήμου Ιθάκης και να 
αναζητηθεί τέλος το κατάλληλο χρηματοδοτικό πρόγραμμα στο οποίο θα 
ενταχθεί η μελέτη.»  
Σήμερα λοιπόν, με την ευκαιρία της συνύπαρξης εδώ στην Ιθάκη των 
συναδέλφων περιφερειακών συμβούλων που έχουν την εμπειρία από την 
εφαρμογή Βιολογικού στα δικά τους νησιά καθώς και όλων των αρμοδίων της 
Περιφέρειας και του Δήμου, δίνω την αφορμή με την εισήγηση μου να γίνει 
συζήτηση στην οποία καλώ όλους τους φορείς να δηλώσουμε σαφώς, αν και 
πόσο θέλουμε να πραγματοποιηθεί το έργο, σε ποιες ενέργειες είμαστε 
διατεθειμένοι να προβούμε και πότε.  
 
Ιθάκη, 11 Σεπτεμβρίου 2017 Σπύρος Τσιντήλας  
Έπαρχος Ιθάκης 
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 Με ηλεκτρονικό ταχυδρομείο  
(e-mail) 

 

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ    

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΙΩΝ   Αργοστόλι,  28  Απριλίου 2017 

ΓΕΝΙΚΗ ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΟΥ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΙΣΜΟΥ,  

ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ & ΥΠΟΔΟΜΩΝ   Αρ. πρωτ.: οικ.  33730/8018  

ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΤΕΧΝΙΚΩΝ ΕΡΓΩΝ   

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗΣ ΕΝΟΤΗΤΑΣ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ  ΠΡΟΣ 
 1. Γρ. Περιφερειάρχη  Π.Ι.Ν.  

   
Ταχ. διεύθυνση: Διοικητήριο Π.Ε. Κεφ/νίας, Αργοστόλι 2. Πρόεδρο Περιφερειακού Συμβουλίου Π.Ι.Ν. 
Ταχ. κώδικας: 28100   
Πληροφορίες: Ανδρεάτος Νικόλαος  ΚΟΙΝΟΠΟΙΗΣΗ 
Τηλέφωνο: 26713 60631 1.  Γρ. Αντιπεριφερειάρχη Π.Ε. Κεφαλληνίας  
Τηλεομοιότυπο (fax): 26713 60601   
Δ/νση ηλεκτρ. ταχυδρ.: andreatos.nikos@pin.gov.gr  2.  Γενική Δ/νση Αναπτυξιακού Προγραμματισμού,  
 dnsi_texn_ergon.kef@pin.gov.gr   Περιβάλλοντος & Υποδομών  

    

  3. Επαρχείο Ιθάκης  

ΘΕΜΑ: Ενημέρωση του Περιφερειακού Συμβουλίου για το αποχετευτικό και τον βιολογικό Ιθάκης (8ο θέμα 
Π.Σ.)  

ΣΧΕΤ.: α. Η από 19-4-2017 επιστολή Έπαρχου Ιθάκης (θέμα 8ο επερχόμενου Περιφερειακού Συμβουλίου)  

Σχετικά με την από 19-4-2017 επιστολή του Έπαρχου Ιθάκης κ. Σπύρου Τσιντήλα (θέμα 8ο του επερχόμενου 

Περιφερειακού Συμβουλίου), που αφορά στο αποχετευτικό δίκτυο και στην εγκατάσταση βιολογικού καθαρισμού στην 

Ιθάκη, σας γνωρίζουμε τα εξής:  

Το θέμα αυτό απασχολεί την υπηρεσία μας από τις αρχές της δεκαετίας του 2000. Επειδή γίνεται συχνά σύγχυση με 

το αντικείμενο και το ιστορικό του, σας αναφέρουμε κατ’ αρχήν ότι από την υπηρεσία μας έχουν προκηρυχθεί μέχρι 

σήμερα, σε διαφορετικές χρονικές περιόδους, δύο διαφορετικές μελέτες σχετικά με το αντικείμενο του βιολογικού 

Ιθάκης. Οι μελέτες αυτές είναι:  

 Η «Μελέτη Βιολογικού Ιθάκης» με προεκτιμώμενη αμοιβή 101.694,92 € χωρίς ΦΠΑ, αρ. προκήρυξης 4258/22-

8-2003, σύμβαση 6-6-2006, χρηματοδοτούμενη από πιστώσεις ΣΑΜΠ.  

 Η «Μελέτη έργων αποχέτευσης ακαθάρτων και ΕΕΛ της πόλης Ιθάκης, Δήμου Ιθάκης» με προεκτιμόμενη 

αμοιβή 340.223,44 € χωρίς ΦΠΑ, αρ. προκήρυξης 28326/8710/13-6-2012, χρηματοδοτούμενη από το ΕΣΠΑ 

2007 – 2013 και ειδικότερα από το χρηματοδοτικό πρόγραμμα ΕΠΠΕΡΑΑ.  

Τα στοιχεία των δύο αυτών μελετών δίνονται περιληπτικά παρακάτω:  

 

«Μελέτη Βιολογικού Ιθάκης» 

Πρόκειται για την πρώτη ιστορικά μελέτη, με τη σύμβαση της οποίας ολοκληρώθηκε η Προκαταρκτική Μελέτη και η 

Προμελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (Προκαταρκτικής Περιβαλλοντικής Εκτίμησης και Αξιολόγησης) της 

εγκατάστασης βιολογικού καθαρισμού στην Ιθάκη.  

Μετά από μακραίωνη γραφειοκρατική διαδικασία, η οποία περιελάμβανε και ενστάσεις, καθώς φυσικά πρόσωπα 

είχαν αντιρρήσεις, με την υπ’ αρ. 1634/24-5-2011 γνωμοδότηση της Γενικής Διεύθυνσης Χωροταξικής Πολιτικής 

προεγκρίθηκε η χωροθέτηση του Βιολογικού Καθαρισμού Ιθάκης, σε θέση αγροτικής έκτασης στη περιοχή  "Άη Λιάς", 

σε απόσταση μεγαλύτερη των 1.400 m από την πόλη του Βαθέως. Η θέση αυτή προέκυψε κατόπιν ουσιαστικής 
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αξιολόγησης 7 εναλλακτικών λύσεων και έλαβε τη σύμφωνη γνώμη του τότε Δημοτικού Συμβουλίου Ιθάκης. Για τη 

θέση αυτή υποβλήθηκαν τρεις ενστάσεις, οι οποίες και εξετάστηκαν τόσο κατά τη διαδικασία κατάρτισης και 

ολοκλήρωσης της προκαταρκτικής μελέτης, όσο και κατά τη διαδικασία Προκαταρκτικής Περιβαλλοντικής Εκτίμησης 

και Αξιολόγησης. Κατά την πορεία αυτής της εξέτασης, για την αντιμετώπιση όποιων λόγων των ενιστάμενων 

ευσταθούσαν, προβλέφθηκαν και επιπρόσθετα τεχνικά μέτρα για τη διαδικασία επεξεργασίας των λυμάτων.  

Επιπροσθέτως, η προβλεπόμενη δυναμικότητα της εγκατάστασης της συγκεκριμένης μελέτης αντιστοιχούσε στα 

λύματα του ισοδύναμου πληθυσμού του Βαθέως και του όμορου Περαχωρίου και στο 35% των βοθρολυμάτων του 

υπόλοιπου ισοδύναμου πληθυσμού του νησιού της Ιθάκης (ο οποίος προβλεπόταν να εξυπηρετείται με βυτία 

μεταφοράς).  

Η μελέτη αυτή μετά την έναρξη της διαδικασίας της επόμενης μελέτης, που περιγράφεται στη συνέχεια, 

ολοκληρώθηκε στο σημείο που είχε φτάσει (προέγκριση χωροθέτησης) καθώς δεν είχε νόημα η συνέχισή της, αφού η 

νέα τότε τοπική δημοτική αρχή άλλαξε το σχεδιασμό, ενώ είχαν εντωμεταξύ ανακύψει και δημοσιονομικά ζητήματα 

αρμοδιότητας του αντικειμένου.  

 

«Μελέτη έργων αποχέτευσης ακαθάρτων και ΕΕΛ της πόλης Ιθάκης, Δήμου Ιθάκης» 

 Περιλαμβανόταν ως υποέργο στην Πράξη "ΔΙΚΤΥΟ ΑΠΟΧΕΤΕΥΣΗΣ ΑΚΑΘΑΡΤΩΝ ΚΑΙ ΕΕΛ ΙΘΑΚΗΣ". Η Πράξη αυτή είχε 

ενταχθεί για χρηματοδότηση στο ΕΠΠΕΡΑΑ και στον Άξονα Προτεραιότητας 2 «Προστασία και Διαχείριση Υδατικών 

Πόρων», με την υπ’ αρ. 169273/22-6-2011 απόφαση Ειδικού Γραμματέα Υδάτων του Υπουργείου Περιβάλλοντος, 

Ενέργειας και Κλιματικής Αλλαγής.  

Η Πράξη περιελάμβανε τα κάτωθι τρία υποέργα: 

1ο  Μελέτη έργων αποχέτευσης ακαθάρτων και ΕΕΛ της πόλης Ιθάκης, Δήμου Ιθάκης, με αρχικό Π/Υ 

402.858,00 € (η εν λόγω μελέτη) 

2ο   Κατασκευή δικτύου αποχέτευσης ακαθάρτων και ΕΕΛ Ιθάκης, με αρχικό Π/Υ 6.668.595,00 €  

3ο  Αγορά οικοπέδου κατασκευής των ΕΕΛ Δήμου Ιθάκης, με αρχικό Π/Υ 100.000,00 €  

Σημειώνεται για κατανόηση του παρόντος κειμένου ότι τα αρχικά ΕΕΛ σημαίνουν "Εγκατάσταση Επεξεργασίας 

Λυμάτων", που είναι το ίδιο με τον κατά το κοινώς λεγόμενο βιολογικό καθαρισμό.  

Για την υλοποίηση της ως άνω πράξης "ΔΙΚΤΥΟ ΑΠΟΧΕΤΕΥΣΗΣ ΑΚΑΘΑΡΤΩΝ ΚΑΙ ΕΕΛ ΙΘΑΚΗΣ",  είχε συναφθεί η από 

Δεκέμβριο 2010 Προγραμματική Σύμβαση μεταξύ του Δήμου Ιθάκης και της τότε κρατικής Περιφέρειας Ιονίων Νήσων 

(ακολούθως Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου).  

Μετά τη διοικητική μεταρρύθμιση του προγράμματος «Καλλικράτης», με την υπ’ αρ. 215/99/18-1-2012 απόφαση 

Περιφερειάρχη Ιονίων Νήσων, ορίστηκε για το Έργο ως διάδοχος φορέας η Περιφερειακή Ενότητα Κεφαλληνίας, 

Προϊσταμένη Αρχή η Οικονομική Επιτροπή της Περιφέρειας Ιονίων Νήσων και Διευθύνουσα Υπηρεσία η Δ/νση 

Τεχνικών Έργων της Περιφερειακής Ενότητας Κεφαλληνίας (αποτελεί ανασύνταξη παλαιότερων αποφάσεων 

καθορισμού διαδόχων υπηρεσιών των εκτελούμενων έργων της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής 

Ελλάδας & Ιονίου).  

Ο Φάκελος του Έργου είχε συνταχθεί αρχικώς από την Διεύθυνση Δημόσιων Έργων της πρώην κρατικής Περιφέρειας 

Ιονίων Νήσων (ακολούθως Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου) και περιήλθε 

στην υπηρεσία μας για τη δρομολόγηση των λοιπών διαδικασιών, ως διάδοχη υπηρεσία.  

Με την υπ’ αρ. 201/2011 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου Ιθάκης έγινε αλλαγή της προβλεπόμενης αρχικώς, 

στον ως άνω Φάκελο του Έργου, θέσης εγκατάστασης της Εγκατάστασης Επεξεργασίας Λυμάτων (ΕΕΛ). Με την 

απόφαση αυτή η νέα θέση ΕΕΛ καθοριζόταν στο χώρο του αμαξοστασίου του Δήμου Ιθάκης. Η θέση αυτή είναι κοντά 
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στη πόλη του Βαθέως, σε απόσταση μικρότερη των 500 m τόσο από κατοικημένες περιοχές όσο και από το 

εγκεκριμένο σχέδιο της πόλης. Η θέση αυτή, επίσης, βρίσκεται κοντά σε μια από τις εναλλακτικές θέσεις που 

εξετάστηκαν στα πλαίσια της ως άνω πρώτης μελέτης «Βιολογικός Ιθάκης» και κρίθηκε ακατάλληλη, κυρίως λόγω της 

γειτνίασής της με την πόλη του Βαθέως.  

Παρά τις τεχνικές αντιρρήσεις μας σχετικά με τη θέση της ΕΕΛ πλησίον την πόλης του Βαθέως (σημείωση: η υπηρεσία 

μας επέμενε στην ήδη προεγκεκριμένη χωροθετικά θέση «Άη Λιας», οι οποίες ωστόσο δεν εισακούστηκαν ούτε από 

τον τότε Δήμο Ιθάκης, ούτε από το ΕΠΠΕΡΑΑ, η υπηρεσία μας προέβη σε τροποποίηση του Φακέλου του Έργου 

προσαρμόζοντας τα στοιχεία του στα νέα τεχνικά δεδομένα. Επίσης, η υπηρεσία μας προέβη και σε κάποιες 

απαραίτητες διορθώσεις εκ παραδρομής σφαλμάτων, που υπήρχαν στον αρχικό Φάκελο του Έργου. Ο τελικός 

Φάκελος του Έργου εγκρίθηκε με την υπ’ αρ. 59-4/2012 του Περιφερειακού Συμβουλίου (θέμα 5ο της 4ης συνεδρίασης 

τις 30-3-2012) και στο τεχνικό αντικείμενο προβλεπόταν συνοπτικά τα εξής:  

 Το εσωτερικό δίκτυο συλλογής ακαθάρτων.  

 Το εξωτερικό δίκτυο μεταφοράς ακαθάρτων στην Εγκατάσταση Επεξεργασίας Λυμάτων (ΕΕΛ).  

 Την Εγκατάσταση Επεξεργασίας Λυμάτων (ΕΕΛ).  

 Τα έργα διάθεσης στον τελικό αποδέκτη.  

Στη συνέχεια με ενέργειες της υπηρεσίας μας προκηρύχθηκε το 1ο υποέργο της Πράξης (Μελέτη έργων αποχέτευσης 

ακαθάρτων και ΕΕΛ της πόλης Ιθάκης, Δήμου Ιθάκης), με προεκτιμόμενη αμοιβή 340.223,44 € χωρίς ΦΠΑ. Για το 

σκοπό αυτό εκδόθηκαν οι με αρ. 223-09/23-4-2012 και 330-13/7-6-2012 αποφάσεις της Οικονομικής Επιτροπής περί 

διαδικασίας ανάθεσης και όρων του διαγωνισμού και ξεκίνησε η διαγωνιστική διαδικασία με ημερομηνία υποβολής 

των προσφορών στις 7-8-2012.  

Ο διαγωνισμός διεξήχθη χωρίς ιδιαίτερα προβλήματα και σύμφωνα με τα προβλεπόμενα στις διατάξεις του 

Ν.3316/05, από ειδική επιτροπή τεχνικών της υπηρεσίας μας που συστήθηκε για το σκοπό αυτό. Με την υπ’ αρ. 282-

11/2013 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής εγκρίθηκε η ανάθεση της μελέτης στον προσωρινό ανάδοχο 

(μειοδότη).  

Αφού η διαδικασία πέρασε επιτυχώς τους απαιτούμενους προσυμβατικούς ελέγχους του Ελεγκτικού Συνεδρίου και 

του ΕΠΠΕΡΑΑ, προ της υπογραφής της σύμβασης με τον μειοδότη, τέθηκε θέμα ισχύος της από Δεκέμβριο 2010 

Προγραμματικής Σύμβασης μεταξύ του Δήμου Ιθάκης και της τότε κρατικής Περιφέρειας Ιονίων Νήσων (ακολούθως 

Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου).  

Η υπηρεσία μας, με τα υπ’ αρ. 51438/14659/26-5-2014, 69340/19892/14-7-2014, 34524/7871/9-4-2015, 

39312/9233/30-4-2015, 59953/13912/16-7-2015 έγγραφα, προσπάθησε είτε να ξεμπλοκάρει το θέμα της 

Προγραμματικής Σύμβασης, είτε να αποδεσμεύσει την μελέτη από την Προγραμματική Σύμβαση, ωστόσο αυτό δεν 

έγινε τελεσφόρησε.  

Στη συνέχεια, απεστάλη το υπ’ αρ. 70758/16262/7-10-2015 έγγραφο της υπηρεσίας μας προς το Δήμο Ιθάκης, λόγω 

της παρέλευσης πολύ μεγάλου χρονικού διαστήματος από την έγκριση της θέσης της ΕΕΛ (δηλαδή του κοινώς 

λεγόμενου βιολογικού καθαρισμού) πλησίον της πόλης του Βαθέως, προς επίρρωση της έγκρισης της θέσης αυτής 

στα πλαίσια ενδεχόμενης συμβασιοποίησης της μελέτης. Ο Δήμος Ιθάκης ωστόσο δεν απάντησε στο ως άνω έγγραφό 

μας.  

Τέλος με το υπ’ αρ. 13275/8-10-2015 έγγραφο του ΕΠΠΕΡΡΑ συστήθηκε η μη υπογραφή της σύμβασης αυτής, καθότι 

η μελέτη σύμφωνα με το χρονοδιάγραμμα δεν θα  μπορούσε να ολοκληρωθεί εντός της προηγούμενης 

προγραμματικής περιόδου.  

Έκτοτε δεν υπάρχει καμία άλλη εξέλιξη σχετικά το θέμα (ούτε βέβαια έχει υπογραφεί καμία σχετική σύμβαση) και δεν 

υπάρχει χρηματοδότηση για τη μελέτη.  
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Συμπεράσματα: Κατά την υπηρεσία μας το γεγονός ότι μέχρι σήμερα δεν έχει υλοποιηθεί ένα σύστημα διαχείρισης 

των λυμάτων στην Ιθάκη (αποχετευτικό και βιολογικός), οφείλεται κυρίως στο ότι δεν υποστηρίχθηκε από τις τοπικές 

δημοτικές αρχές και την τοπική κοινωνία, σταθερά και ενθέρμως κατά την πορεία του χρόνου, ένας συγκεκριμένος 

σχεδιασμός σχετικά με τη θέση του βιολογικού.  Θα πρέπει επομένως πρωτίστως να καταλήξει η τοπική κοινωνία και 

τα τοπικά θεσμικά όργανα της Ιθάκης ως προς τη θέση της Εγκατάστασης Επεξεργασίας Λυμάτων, στη συνέχεια να 

καταρτιστεί μια ισχυρή νομικά Προγραμματική Σύμβαση μεταξύ της Περιφέρειας Ιονίων Νήσων και του Δήμου Ιθάκης 

και να αναζητηθεί τέλος το κατάλληλο χρηματοδοτικό πρόγραμμα στο οποίο θα ενταχθεί η μελέτη.  

  

 

   Ο Αν. Προϊστάμενος Δ.Τ.Ε. 

   

   

 

   Νικόλαος Ανδρεάτος  
 

Εσωτ. διανομή 
1. Δ.Τ.Ε. 2. Τ.Δ.Π.     
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Στη συνέχεια ο Επικεφαλής της παράταξης ¨ΕΠΤΑΝΗΣΙΑΚΗ ΑΝΑΓΕΝΝΗΣΗ¨ εισηγήθηκε τα 
κάτωθι:  
 
 
ΒΑΛΤΩΜΕΝΑ ΤΑ ΖΩΤΙΚΑ ΠΡΟΒΛΗΜΑΤΑ ΙΘΑΚΗΣ 

 

14-9-2017 

ΕΙΣΗΓΗΣΗ ΣΤΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΣΙΝ 16-9-2017     

ΓΙΑ ΝΑ ΣΥΜΒΑΛΛΟΥΜΕ  ΣΤΗΝ ΕΠΙΛΥΣΗ  ΤΟΥΣ 

Τα άλυτα ζωτικά προβλήματα της Ιθάκης, σήμερα το 2017, στο τέλος του 1ου 

τέταρτου του 21ου αιώνα: 

 

 1)Κακή ακτοπλοική επικοινωνίας της Ιθάκης , 

Η Ιθάκη δεν έχει επικοινωνία με Πάτρα.  Ακόμα και ο ασθενής Θιακός  για να πάει 

στη Πάτρα πρέπει να πάει στον Αστακό Αιτωλοακαρνανίας, να πάρει ταξί για τη 

Πάτρα,να ξαναπάρει ταξί μέχρι τον Αστακό για να πάρει το καράβι με 3 ώρες 

ταξείδι για την Ιθάκη. Απίστευτη οικονομική επιβάρυνση και απώλεια χρόνου 

εργασίας 

 

 2)Από κακή έως ανύπαρκτη η ύδρευση της Ιθάκης: H  υδροδότηση του Βαθέως 

γίνεται για 4-5 ώρες κάθε πρωί, τη δε Κυριακή δεν έχει καθόλου νερό. 

   Το Κυόνι έχει μόνιμα νερό, διότι έχει δική του μονάδα αφαλάτωσης. 

 

Σταυρός , Πλατρειθιά, Φρίκες Ιούλιο Αύγουστο και Σεπτέμβρη  έχουν νερό 2  

φορές εβδομαδιαίως Δευτέρα και Πέμπτη, και η κάθε γειτονιά από αυτά τα  

χωριά έχει2-4 ώρες νερό. Υπάρχουν και προνομιούχες γειτονιές που φτάνουν τις 6-

8 ώρες, 

Τα χωριά Εξωγή, Ανωγή και Λεύκη υδροδοτούνται από τον ουρανό ! 

 

3) Ανύπαρκτη η Αποχέτευση της Ιθάκης, το λιμάνι του Βαθέως όζει και προκαλεί 

πρόβλημα και στον τουρισμό των 40-50  ημερών του καλοκαιριού, 

 

4) Το Λιμάνι του Πίσω Αετού έχει μεταραπεί στο Νταμάρι των  Σπύρου Σπύρου και 

Θόδωρου Γαλιατσάτου. 
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 Σε 3 χρόνια εξουσίας ΣΥΡΙΖΑ-ΛΑΕ -ΓΑΛΙΑΤΣΑΤΟΥ δεν έγινε τίποτα. Ένα τσαντήρι 

και μία δυσφημηστική για τον τουρισμό κατάσταση. 

 

5)Αποτελμάτωση των «υδατοδρομίων" !  Κούφια λόγια και από τους  

προηγούμενους και από εσάς !  Κούφια λόγια από τους μηχανισμούς των 

κυβερνητικών κομμάτων, 

Υποσχέσεις και έργο μηδέν. Κοροιδία του λαού  των νησιών μας ! 

Η σύνδεση με υδροπλάνα θα ήταν ένα μέτρο που θάσπαγε την απομόνωση του 

10μηνου «χειμώνα» της Ιθάκης !  Η σύνδεση των Νησιών με υδροπλάνα είναι ένα 

από τα 3 ζωτικά συμφέροντα των Νησιών του Ιονίου !  

 

6)  Η ακτοπλοική σύνδεση στη γραμμή Πάτρα-Ζάκυνθος-Σάμη-Ιθάκη=Βασιλική-

Παξοί-Κέρκυρα-Brindisi είναι  η πιο σοβαρή επίλυση της σύνδεσης των νησιών .Την 

έκανε (με καποια διαφοροποίηση) με κερδοφορία το ΙΟΝΙΣ. 
 

 
 

ΓΙΩΡΓΟΣ  Ν.  ΚΑΛΟΥΔΗΣ  
Δικηγόρος 

Στον Άρειο Πάγο  & στο Συμβούλιο της Επικρατείας 
ΕΠΙΚΕΦΑΛΗΣ ΤΗΣ ΕΠΤΑΝΗΣΙΑΚΗΣ ΑΝΑΓΕΝΝΗΣΗΣ 

στο ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΩΝ 
Αριστοτέλη Σίδερη 3 Τ.Κ. 49 100 – ΚΕΡΚΥΡΑ  

Τηλ.: 26610 37627,6944 624 839,  fax: 2661 0 48517 
e-mail:yorgoskaloudis@gmail.com,  

 
 
 
ΠΡΩΤΑ ΤΟ ΣΥΜΦΕΡΟΝ ΤΩΝ ΕΠΤΑΝΗΣΙΩΝ             eptanisiaki anagennisi.com 

 
 

 
Η  ΓΝΗΣΙΑ ΕΠΤΑΝΗΣΙΑΚΗ  

η μόνη ανεξάρτητη από τα αθηναικά κόμματα περιφερειακή δύναμη της 
χώρας 

 
- ΣΥΝΕΠΗΣ από το 2010 ΑΝΤΙΜΝΗΜΟΝΙΑΚΗ- ΔΥΝΑΜΗ. 
 

«Mε λογισμό και μ΄όνειρο» 



6 
 

          Διονύσιος Σολωμός 
 

 
 
 
 
 
 
 
ΠΡΩΤΑ ΤΟ ΣΥΜΦΕΡΟΝ ΤΩΝ ΕΠΤΑΝΗΣΙΩΝ             eptanisiaki anagennisi.com 

 
 
 

Στη συνέχεια ο Επικεφαλής της παράταξης ¨ΛΑÏΚΗ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ¨ κ. Θεόδωρος Γουλής 
εισηγήθηκε τα κάτωθι :   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Εισήγηση στη συνεδρίαση του Π.Σ.Ι.Ν. στις 16/9/17 
στο θέμα «Βιολογικός καθαρισμός Ιθάκης» 

 

Η επεξεργασία αστικών λυμάτων είναι προϋπόθεση, για την προστασία της ανθρώπινης υγείας 

και την ανάγκη αναβάθμισης του περιβάλλοντος, ιδιαίτερα σε παραθαλάσσιες περιοχές και νησιά 

όπου η δυνατότητα υποδοχής τους από το έδαφος ολοένα και μειώνεται. Παρατηρείται επίσης η 

απόρριψη λυμάτων σε πολλές περιπτώσεις στη θάλασσα με συνέπειες για το θαλάσσιο 

περιβάλλον που γίνονται πια μη αναστρέψιμες. Η νησιωτική Περιφέρειά μας αντιμετωπίζει το 

πρόβλημα σε αρκετά μεγάλο βαθμό. 

Στην Ιθάκη η ανάγκη λειτουργίας βιολογικού καθαρισμού αστικών λυμάτων, έχει διαπιστωθεί 

εδώ και αρκετές δεκαετίες, από διαφορετικές δημοτικές και περιφερειακές αρχές και έχει 

αποτελέσει θέμα υποσχεσιολογίας αλλά και διαφωνιών όσον αφορά κυρίως στη χωροθέτηση. 

Από τη άλλη ο μικρός πληθυσμός άρα και ο μικρός αριθμός των νοικοκυριών που θα 

χρησιμοποιούν τις υπηρεσίες του εργοστασίου, καθιστά το έργο όχι έργο πρώτης επιλεξιμότητας, 

στο βαθμό που κριτήριο ακόμα και στις δημοτικές υπηρεσίες το κέρδος και η ανταποδοτικότητα. 

Ανταποδοτικότητα που σε πολλές περιπτώσεις έρχεται σε αντίθεση και αντιπαράθεση με την 

δημόσια υγεία. 

Δεν είμαστε σε θέση να γνωρίζουμε περισσότερα για την πορεία του έργου και της ενέργειες από 

την πλευρά της Περιφέρειας τόσο της σημερινής αλλά και της προηγούμενης η ανυπαρξία 

πάντως οργανωμένης προσπάθειας στη κατεύθυνση αυτή (ένταξη σε προγράμματα 

χρηματοδότησης) αποδεικνύει αν όχι την αδιαφορία τουλάχιστον όχι το ενδιαφέρον. 

Αφού η επιστήμη και η τεχνογνωσία έχει καταγράψει και στο τομέα αυτό πολλά βήματα, είναι 

παράλογο να μην ικανοποιούνται οι λαϊκές ανάγκες και στην προστασία της δημόσιας υγείας και 

του περιβάλλοντος, ιδιαίτερα των λαϊκών στρωμάτων αφού το κόστος κατασκευής οικιακών 

δεξαμενών συγκέντρωσης λυμάτων (στεγανοί βόθροι) ανεβάζει το κόστος της κατασκευής οικίας 

σε μη διαχειρίσιμα ύψη. 

Από τα παραπάνω προκύπτει η αδήριτη ανάγκη της λειτουργίας βιολογικού καθαρισμού στην 

Ιθάκη στα επόμενα χρόνια. 

 

Προτείνουμε στο περιφερειακό συμβούλιο να αποφασίσει για την κατασκευή και λειτουργία του 

βιολογικού καθαρισμού επεξεργασίας αστικών λυμάτων της Ιθάκης με πλήρη χρηματοδότηση 

από την περιφέρεια μέσω του ΕΣΠΑ 2014-2020 ή διασυνοριακών προγραμμάτων. Εννοείται ότι 

πρέπει να υπάρξει σταθερή συνεργασία με το Δήμο Ιθάκης. 

 
Κέρκυρα 12/9/17 Θ. Γουλής 
 Γ. Κορφιάτης 



 

Εισήγηση στη συνεδρίαση του Π.Σ.Ι.Ν. στις 16/9/17 
στο θέμα «Ακτοπλοϊκή σύνδεση Ιθάκης Σάμης με την Πάτρα» 

 

Εδώ και ένα περίπου χρόνο, από τα τέλη του Σεπτέμβρη της περασμένης χρονιάς, διακόπηκε επ’ 

αόριστον το δρομολόγιο Ιθάκη – Σάμη – Πάτρα και αντίστροφα, από την εταιρεία που εκτελούσε 

τότε το δρομολόγιο «LEVANTE FERRIES». Ήταν το τελευταίο επεισόδιο, σε μια ιστορία που 

ταλαιπωρεί το λαό της Ιθάκης εδώ και μια δεκαπενταετία. Αλλαγές δρομολογίων, αλλαγές 

λιμένων προσέγγισης, αυξήσεις εισιτηρίων, μειώσεις πληρωμάτων αλλαγές στην ηλικία των 

πλοίων και τέλος δεν έχει ο κατάλογος. Υπουργοί Ναυτιλίας, αλλά και τοπικοί άρχοντες Δήμαρχοι 

– Νομάρχες και Περιφερειάρχες αποδέχτηκαν για να μη πούμε ότι έβαλαν πλάτη στις αξιώσεις 

των εφοπλιστών. 

Οι παραπάνω επιπτώσεις στην ακτοπλοΐα, είναι τα αποτελέσματα της σταδιακής απελευθέρωσης 

των θαλάσσιων συγκοινωνιών και των κινήτρων που έδωσε στους εφοπλιστές η εφαρμογή του 

αντιλαϊκού κανονισμού 3577/1992 της ΕΕ με το νόμο 2932/2001 του ΠΑΣΟΚ με τη σύμφωνη 

γνώμη της ΝΔ και του τότε ΣΥΝ. Εκτός αυτού δεκάδες εκατομμύρια χαρίστηκαν στους 

πλοιοκτήτες με τη μορφή επιδοτήσεων.  

Η Ιθάκη βιώνει το δικό της Γολγοθά. Ιδιαίτερα τους χειμερινούς μήνες, που κλείνει η εισροή 

τουριστών απομονώνεται από στεριά και θάλασσα με μηδέν έως ένα δρομολόγιο. Το ταξίδι στην 

Πάτρα ή την Αθήνα ειδικά γι αυτούς που δεν έχουν αυτοκίνητο, γίνεται ημερήσιο αφού δεν 

υπάρχει λεωφορειακή γραμμή που να συνδέει απ ευθείας τον Αστακό με αυτές. Έτσι εκτός από 

το κόστος που ανεβαίνει στα ύψη αφού πολλές φορές αναγκάζεται ο επιβάτης να ναυλώσει Ταξί 

γίνεται και επικίνδυνο για τα άτομα μεγάλης ηλικίας που αναγκάζονται να αλλάξουν πολλά 

συγκοινωνιακά μέσα, χωρίς να έχουν δυνατότητα επιλογής. 

Το δρομολόγιο Ιθάκη – Σάμη δεν καλύπτεται με λεωφορείο για Αργοστόλι, γεγονός που αυξάνει 

το κόστος και δεν εξασφαλίζει πολλές φορές την απρόσκοπτη διεκπεραίωση των υποχρεώσεων 

των επιβατών. Σας θυμίζουμε ότι μια σειρά υπηρεσίες με την εκκωφαντική σιωπή της 

Περιφέρειας έχουν φύγει από την Ιθάκη (υπηρεσίες διοικητικές ΔΕΗ – ΟΤΕ, ειρηνοδικείο, εφορία, 

υποστελέχωση του Κ.Υ.). 

Οι διαβεβαιώσεις του ΣΥΡΙΖΑ και της βουλευτού του, του Περιφερειάρχη και όσων άλλων 

εκλέχτηκαν κάτω από τη σημαία της «κυβερνώσας Αριστεράς» αποδείχθηκαν φρούδες ελπίδες. Η 

επαναλειτουργία της γραμμής Ιθάκη – Σάμη – Πάτρα, είναι αδήριτη ανάγκη, ειδικά για το λαό της 

Ιθάκης και της Κεφαλονιάς σε καθημερινή βάση με πλοίο σύγχρονο και ασφαλές, με φτηνό 

εισιτήριο, με πλήρη σύνθεση πληρώματος και εργασιακές συνθήκες τέτοιες που θα καθιστούν το 

ταξίδι ασφαλές για όλους. 

Η αντιμετώπιση των οξυμένων προβλημάτων των εργαζομένων, των λαϊκών στρωμάτων άρα και 

του συγκοινωνιακού σαν τέτοιο απαιτούν ριζικές αλλαγές. Απαιτούν ανάπτυξη που θα έχει 



κριτήριο την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών και όχι το κέρδος των εφοπλιστών. Γι’ αυτό 

απαιτείται ο λαός να παλέψει για έναν αποκλειστικά δημόσιο φορέα ακτοπλοϊκών συγκοινωνιών 

που θα καλύπτει σταθερά, με ασφάλεια και φτηνό εισιτήριο όλες τις θαλάσσιες συγκοινωνίες. Σ’ 

αυτή τη κατεύθυνση μπορεί και το Περιφερειακό Συμβούλιο να αναδείξει, να βάλει σε πρώτη 

προτεραιότητα και να παλέψει για να λυθεί το συγκοινωνιακό πρόβλημα της Ιθάκης και της 

Σάμης με την Πάτρα. 

 
Κέρκυρα 12/9/17 Θ. Γουλής 
 Γ. Κορφιάτης 
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-------Παράλειψη---------- 
 
 
 
 
Ακολούθησε διαλογική συζήτηση, με τη συμμετοχή της Δημοτικής Αρχής, πρώην αιρετών και 
φορέων του νησιού και το θέμα τέθηκε σε ψηφοφορία. 
 
Κατά την ψηφοφορία παρόντες ήταν οι κάτωθι Περιφερειακοί Σύμβουλοι: 
 

1. Χρήστος Μωραΐτης του Γερασίμου, Πρόεδρος του Π.Σ. 
2. Γεώργιος Στασινόπουλος του Ιωάννη, Αντιπρόεδρος του Π.Σ. 
3. Αλέξανδρος Μιχαλάς του Διονυσίου 
4. Ιωάννης Φοντάνας του Νικολάου 
5. Διονύσιος – Φώτιος (Σάκης) Τσούκας του Παναγιώτη 
6. Διονύσιος Στραβοράβδης του Παναγιώτη 
7. Σπυρίδων Γαλιατσάτος του Μιχαήλ – Σωτηρίου 
8. Διονύσιος Μπάστας του Παύλου 
9. Σπυριδούλα – Σοφία Αγγουράκη του Δημητρίου  
10. Μαρίνα Μοσχάτ του Ευαγγέλου 
11. Ιωάννης Κουλούρης του Ανδρέα  
12. Λουκία Κατωπόδη του Αντωνίου  
13. Σπυρίδων Τσιντήλας του Χρυσοστόμου 
14. Σουσσάνα Πεφάνη του Αγγέλου 
15. Παναγιώτης Φιλίππου του Γεωργίου 
16. Θεόδωρος Καμπίτσηςτου Αναστασίου 
17. Γεώργιος Συγούρος του Αντωνίου 
18. Σπυρίδων Σπύρου του Πέτρου 
19. Γεώργιος Τσιλιμιδός του Γερασίμου 
20. Γεώργιος Καλούδης του Νικολάου 
21. Χρύσανθος Σαρλής του Μιχαήλ 
22. Θεόδωρος Γουλής του Σπυρίδωνος 
23. Ιωάννης Κορφιάτης του Χαραλάμπους 
24. Αναστάσιος (Τάσος) Σαλβάνος του Στεφάνου 

 
--------Παράλειψη---------- 

 
ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ 

 
Το Περιφερειακό Συμβούλιο, κατόπιν  διαλογικής  συζήτησης  με τη συμμετοχή της 
Δημοτικής Αρχής, πρώην αιρετών και φορέων του νησιού επικαιροποιεί την αριθμ. 241-
25/2016 απόφαση του Περιφερειακού Συμβουλίου Ιονίων Νήσων ως προς το μέρος που 
αφορά στην Ακτοπλοϊκή γραμμή Σάμη – Ιθάκη –Πάτρα και απαιτεί από το Υπουργείο 
Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής να προβεί στις απαραίτητες ενέργειες για τη λειτουργία 
της Ακτοπλοϊκής Γραμμής Σάμη – Ιθάκη – Πάτρα.  
   
Η παρούσα απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό 180-17/16-9-2017 
 
 

--------Παράλειψη----------- 
 

Ο Πρόεδρος Π.Σ         Ο Γραμματέας Π.Σ 
 
Χρήστος Μωραΐτης            Αναστάσιος (Τάσος) Σαλβάνος 


